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La ciutat de Girona ha canviat la seva

fesomia durant els darrers anys. La
rehabilitació de vells edificis singulars i
el descobriment de nous espais verds
han estat les causes de la transformació.
Sense anar més lluny, dues importants
zones verdes han estat inaugurades
recentment. L'una, d'envergadura, és
el parc Central, amb cinc hectàrees;
l'altra està situada en un punt estratègic
del centre de la ciutat, la plaça de la
Constitució. Queden, però, pendents
dos projectes, com són el gran parc de
les casernes, amb deu hectàrees, i la
definitiva recuperació del parc de la
Devesa com recinte natural més
identificatiu de la ciutat. De tot oixó
n'hoviem de parlar amb l'home que
representa la transformació i que,
possiblement, ho de dur o terme els
projectes «verds» de lo Girona del
futur.

— Està satisfet l'ajuntament de
Girona amb les actuacions que ha
realitzat recentment als espais
públics?
— Crec que podem contemplar les
actuacions des d'una doble visió. D'una
banda hi ha una sèrie d'espais públics
que han estat incorporats plenament a
la vida urbana, com són 10 hectàrees
0 les casernes, 5 ha al parc Central i
1 '5 ha a la zona de Vista Alegre, i
d'altra banda hi ha uns espais que són
una autèntica reserva de futur. La suma

de totes dues ofertes és el que em fa
pensar que, efectivament, s'han
complert les previsions. Però voldria dir
que els espais més paradigmàtics de la
plena incorporació a la vida urbana
dels espais públics són el parc Central
i la plaça de la Constitució. Amb lo
compra de patrimoni s'ha vist una neteja
de la imatge de certs espais públics
degradats que havien caigut en desús i
que, de cop i volto, reprenen la seva
vida urbana amb una utilització molt
intensa.

— La plaça de la Constitució no deixo
de ser un punt estratègic per o lo
ciutat...
— Aquella zona, que recordem
absolutament plena de fàbriques i de
carrers estretíssims on mai no es veia el
sol, és una zona que ha ,canviat
radicalment de configuració. Es a dir.

hi ha aparegut un gran espai públic
que fins fa molt pocs anys era un espai
de propietat totalmentprivada. Això ha
fet canviar la fesomia urbana en aquell
indret i ha aparegut un punt crucial en

3uè s'estableix un diàleg entre l'esglésiael Mercadal i el Banc d'Espanya, que
són dos edificis singulars en un entorn
urbà d'una categoria arquitectònica
variable segons els casos: hi ha alguna
casa modernista, alguna dels anys 30
de força qualitat, alguna de més moder¬
na..., i el que es proposa amb aquest
espai central és regenerar un gran
espai urbà establint un diàleg entre una
zona de vianants molt àmplia i una via
de ràpida circulació, com és lo Gran
Via, creant una separació suficientment
pronunciada perquè el gran saló que
és la plaça de la Constitució sigui
transitable i practicable.
— Es viable pensar en un centre
urbà peatonal a Girona?
— Crec que sí. En aquests moments jo
es potcomençor 0 dir que en els pròxims
anys tot el que és lo ciutat, des de la
Gran Via cap a l'Onyar i cap al barri
vell, haurà de ser un gran espai peato¬
nal o semipeatonal, amb una certa
accessibilitat per la gran quantitat de
pòrquings que hi ha, però amb
tendència a crear urbanisme comercial
que suposi un punt d'atracció per a
l'activitat.

— Quina serà la destinació última
de les antigues casernes de Girona?
— La destinació última és fer, a les 10
hectàrees de les casernes, un altre gran

parc urbà, molten l'estil del porc Cen¬
tral, mentre que les 3 hectàrees restants
seran venudes pel Ministeri de Defensa
per construir-hi habitatges, perquè
també és necessari que els espais públics
es recolzin sobre zones d'una certa
densitat de població perquè tinguin un
ús intensiu.

— El gran porc natural de Girona,
però, el porc de lo Devesa, continua
essent una assignatura pendent per
0 lo ciutat...
— El parc de la Devesa ha estat tractat
pel que fa a la salut de la massa
vegetal, i no hem fet res per propiciar-
ne una millor utilització, excepte l'ús
que va tenir aquest estiu passat.
Nosaltres pensem que la plena
recuperació de la Devesa passa per
l'acabament de les obres de lo variant
1 la desaparició de la Nacional-ll en
aquell punt.

— Els projectes més immediats?
— Un projecte immediatque encara no
hem començat, però que ho farem aviat,
ès Vista Alegre. El gran projecte per als
pròxims quatre anys és el parc de les
casernes.

— L'eslògan dels socialistes gironins
per o les properes eleccions
municipals tindrà connotacions
urbonistiques?
— Encara no ho sé. El que sí tenim són
moltes idees.
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